
 

9. Juni 2022  

I henhold til § 37, stk. 1, i Forretningsordenen Inatsisartut, fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut 

Spørgsmål til Naalakkersuisunut: 

1. Grundet store prisstigninger på foder, har Naalakkersuisut planer 

om en hjælpepakke til fåreholderne?  

A) Hvis man har planer om en hjælpepakke, hvordan skal det ske 

og hvornår skal det ske?  

B) Hvis ikke, på hvilken begrundelse er der ikke planer om en 

hjælpepakke?  

2. Grundet store prisstigninger på gødning til markerne, har 

Naalakkersuisut planer om en hjælpepakke til landmændene?  

A) Hvis man har planer om en hjælpepakke, hvordan og hvornår 

skal det ske?  

B) Hvis ikke, på hvilken begrundelse er der ikke planer om en 

hjælpepakke? 

(Medlem af Inatsisartut, Mariane Paviasen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: Fåreholderiet er under stort pres, priserne på fårefoder er steget 

med op til 50%, og det siges at priserne på gødning til markerne, er steget 

med over 100%. Af dette grund kan fåreholderne ikke længere købe nok foder 

og gødning til fåreholderiet, og det er meget bekymrende i den kommende 

vinter, hvis de ikke bliver gjort noget ved det. Priserne på foder og gødning har 

i de seneste år blevet ved med at stige, og i år er priserne steget så meget, at 

det ikke meget længere kan betale sig at holde får, og udfordringerne bliver 

ved med at stige. Hvis fåreholderiet skal fortsætte, er der akut behov for en 



 

særskilt hjælpepakke, og dette kan gøres ved at give særskilt 

tilskud/hjælpepakke til foder og gødning. Hvis dette ikke sker kan fåreholderiet 

ikke betale sig, og man kan ikke være sikker på der er foder nok til vinteren, 

derfor er der ønske om at vide, om hvad Naalakkersuisut har tænkt sig at gøre 

i forhold til deres oprindelige plan, om et mere selvforsynende Grønland med 

mere import og selvforsyning af kød, og bæredygtighed. Der bliver endda sagt 

at, hvis der ikke bliver gjort noget i forhold til fåreholderiet i den nærmeste 

fremtid, kan det ikke lade sig gøre at holde fåreholderiet i gang. Og hvis man 

ikke skal fortsætte med at lade dem være bekymret, er der ønske om at vide 

hvor hurtigt Naalakkersuisut kan tilbyde tilskud eller støtte. I Corona-tiden så 

vi, at der blev givet støtte til virksomhederne, og der er akut behov for støtte 

til fåreholderiet. Og jeg vil gerne vide om der kan tilbydes akut støtte til 

fåreholderne, inden det er for sent. 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 

 

 


